
ZÁPIS ze 4. jednání 
 

Výboru pro sport a volný čas ZHMP konaného dne 16. 3. 2021 v 17:00 hod. 
 

Videokonference prostřednictvím aplikace Cisco WEBEX 
 
 

Schválený program: 

 

 



 
 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Úvod 

 
Jednání zahájil v 17:00 předseda výboru Mgr. Petr Kubíček - přivítal přítomné členy 

výboru i hosty.  

 

Zpočátku bylo přítomno 8 členů, v čase 17:05 se následně připojil pan Lacko, v 17:16 

pan Růžička a v 18:35 se k jednání připojila paní Burgerová. Výbor je 

usnášeníschopný. Přítomni byli také hosté přizvaní k bodům č. 4, 5 a 7, pánové 

Roman Rygl (Rugby Club Tatra Smíchov, z.s.), Daniel Barták (Společnost DECO - 

Sportovní areál Lahovice), Matěj Špiroch (Ratolest Fest), Jakub Makalouš (Wannado 

Festival Sportáček) a ředitelka SML MHMP Mgr. Lenka Němcová. 

 

Z jednání výboru je pořizována audionahrávka. 

 

2. Schválení programu jednání, volba ověřovatele zápisu  

 
Předseda Výboru pro sport a volný čas ZHMP přednesl navrhovaný program, který 

byl členům výboru zaslán emailem společně s podklady. Jako ověřovatele zápisu 

navrhl Mgr. Karla Hanzlíka. Předseda výboru dále vysvětlil organizační detaily a vyzval 

členy k hlasování. 

 

Usnesení číslo T-VS-0023 
Výbor pro sport a volný čas ZHMP 



 
1. schvaluje  

navržený program jednání a ověřovatele, pana Mgr. Karla Hanzlíka. 

 

Přijato jednomyslně, pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0 
 
 

3. Zápis z 3. jednání Výboru pro sport a volný čas  

 
Předseda Kubíček otevřel rozpravu k tomuto bodu a vyzval výbor k uvedení 

případných připomínek či námitek vůči zápisu ze třetího jednání výboru. Nikdo se 

nepřihlásil. 

 

K videokonferenci se připojil Ing. Radek Lacko. Počet přítomných členů výboru se 

zvýšil na devět.  

 

Usnesení číslo T-VS-0024 
Výbor pro sport a volný čas ZHMP 
 

1. schvaluje 
zápis ze 3. jednání Výboru pro sport a volný čas. 

 
Přijato jednomyslně, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 
 
K videokonferenci se připojil Ing. Miloš Růžička. Počet přítomných členů výboru se 

zvýšil na deset.  

 

4. Prezentace k investiční akci rekonstrukce stadionu Rugby Club 
Tatra Smíchov, z.s.   

Předseda Kubíček přivítal hosty a předal slovo prezidentovi Rugby Club Tatra 

Smíchov Romanu Ryglovi. Pan Rygl představil historii klubu a členskou základnu. 



Představil vývoj projektu a uvedl, že v současnosti je třeba získat stavební povolení.  

Probíhá aktivní spolupráce se stavebním úřadem Praha 5, aby povolení získal nový 

investor, kterým je hl. m. Praha. Získat stavební povolení je klíčové pro podání žádosti 

o dotaci na Národní sportovní agenturu (NSA). Rekonstrukce se týká primárně tribuny, 

která je v havarijním stavu. Záměrem je do nezateplených prostor zahrnout malou 

sportovní tělocvičnu a zázemí pro sportovce, tzn. velké šatny. V tribuně by mělo být i 

několik skladových prostor, vnitřní posilovna, zázemí a prostor pro shromažďování 

osob, dále konferenční místnost pro 30 osob pro předzápasové schůzky a kanceláře. 

V plánu je výstavba dvou menších hřišť, venkovní posilovny, zázemí u dětského hřiště 

a parkoviště. Nová tribuna pojme až 560 sedících diváků, zatímco současná kapacita 

tribuny je 400 diváků. Celý projekt vyjde na 90 až 95 milionů korun, kdy 50 milionů z 

celkové částky by mohla zafinancovat NSA.  

 

Pan Rygl následně předal slovo přítomnému architektovi projektu, panu Vaňkovi, který 

dále popsal architektonické záměry. Předseda Kubíček poděkoval oběma pánům a 

vyzval členy výboru k diskuzi. 

 

O slovo se přihlásil jeden z hostů, zastupitel Pavel Richter, který klubu Tatra Smíchov 

vyjádřil podporu. Záměr podpořil také člen výboru, Mgr. Karel Hanzlík a zeptal se pana 

Rygla na další spolufinancování projektu. Rygl odpověděl, že si s  náměstkem 

primátora Pavlem Vyhnánkem vyjasnil, že pozemek patří Magistrátu hl. m. Prahy a 

klub Tatra Smíchov zde má nájemní smlouvu. Pokud hl. m. Praha získá dotaci 

zmíněných 50 milionů korun, tak se hl. m. Praha pokusí sehnat finanční prostředky na 

realizaci. Městská část Praha 5 či Tatra Smíchov může částečně zafinancovat 

vybavení klubu. Areál je navíc využitelný pro další sporty. Rygl věří, že Praha 

zafinancuje svůj majetek a získá více jak 50 % prostředků od státu. Klub se bude o 

pozemek starat a platit nájem. Předseda výboru Petr Kubíček doplnil, že souhlasí s 

názorem pana Richtera a pana Hanzlíka, a záměr také podporuje.  

 

O slovo se přihlásil Ing. Miloš Růžička, vyjádřil podporu projektu a ujasnil si s panem 

Ryglem, že hl. m. Praha je žadatelem dotace. Další z přítomných hostů, zastupitel 

Pavel Světlík, pochválil Tatru Smíchov a potvrdil slova pana Rygla o příslibu podpory 

náměstka primátora Vyhnánka. Světlík uvedl, že pokud se podaří získat dotaci ze 

strany NSA, město by mělo podpořit projekt. PRAHA SOBĚ projekt také ráda podpoří. 



 

Předseda Kubíček zformoval návrh usnesení, se kterým souhlasil i přítomný radní Vít 

Šimral, pan Zdeněk Hübner z odboru SML i ředitelka tohoto odboru, Mgr. Lenka 

Němcová. Předseda Kubíček vyzval členy výboru k případným připomínkám. Pan 

Hanzlík si vzal slovo a upozornil na omezené finanční možnosti podpory sportu na 

území hl. m. Prahy a dlouhodobé podfinancování sportu. Apeluje na vytvoření 

předvídatelné položky v rozpočtu hl. m. Prahy, která by směřovala k vytvoření 

podobných zajímavých investičních akcí na území Prahy. Radní Šimral uznal, že 

investice v grantovém řízení byly sníženy a upřesnil, že případná částka poskytnutá 

Tatře Smíchov půjde z investiční rezervy. Navrhuje od příštího roku sladit projekty do 

grantového řízení s NSA a Komisí Rady hl. m. Prahy pro sport. S tímto návrhem 

souhlasil člen výboru a předseda Komise Ing. Ladislav Kos.  

 

Předseda Kubíček uzavřel rozpravu a vyzval k hlasování o usnesení.  

 

Usnesení číslo T-VS-0025 
Výbor pro sport a volný čas ZHMP 
 

1. doporučuje 
pokračovat v přípravě rekonstrukce stadionu Rugby Club Tatra Smíchov podle 

prezentované dokumentace a doporučuje odboru SML a odboru HOM 

realizovat potřebné kroky k úspěšnému podání žádosti o dotaci u NSA. 

 

2. bere na vědomí 
prezentaci k investiční akci rekonstrukce stadionu Rugby Club Tatra Smíchov, 

z.s. 

 

Přijato jednomyslně, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0 

 

Z videokonference se v 17:56 omluvil PharmDr. Petr Fifka. Počet přítomných členů 

výboru se snížil na devět. 

 



5. Prezentace k investiční akci vybudování sportovního zařízení v 
Lahovicích 

Předseda Kubíček udělil slovo projektantovi Danielu Bartákovi ze společnosti DECO. 

Pan Barták představil prezentaci projektu a popsal architektonický záměr. Uvedl, že 

rentabilita projektu je zajištěna rekuperační technologií, přičemž celý areál je vhodný 

na indoorové sporty. Nákladovost tak klesá o 80 %. Hlavním kritériem pro vznik 

sportovního arálu je lokalita (projekt by vznikl na katastrálním území Radotína, Velké 

Chuchle a Lahovic) a maximální využitelnost. Jde o prostor 70 ha, na němž se dnes 

zčásti nachází nebezpečná skládka. Vlastníci jsou identifikovaní a stávající majitelé 

udělil plnou moc, lze tedy vytvořit koncepci využití území. Všechny oslovené odbory a 

instituce uvedly, že je projekt realizovatelný. Na místě je navíc dokončená 

infrastruktura. Pan Barták objasnil, že od Prahy nepožaduje žádnou dotaci, chce jen 

podporu projektu. Dále uvedl, že nebude narušená příroda a biokoridor, nedojde ke 

kácení lesa a celkově bude brán zřetel na maximální ohled na životní prostředí. 

Konkrétně sjezdovka, jež náleží k projektu, bude využitelná celý rok. V závěru popsal, 

že sportovní areál Lahovice bude univerzálním sportovištěm se širokým výběrem 

sportů. 

 

K videokonferenci se připojila PhDr. Ing. arch. Lenka Burgerová, Ph.D. Počet 

přítomných členů výboru se zvýšil na deset. 

 

Předseda Kubíček vyzval členy k položení otázek. Sám se zeptal na to, jak bude 

sportovní areál využitelný veřejností, jestli bude placený, jak velká bude investice a v 

jaké fázi se projekt nachází. Slovo si následně bere člen výboru, pan Martin Tománek. 

Uvedl, že PRAHA SOBĚ o projektu diskutovala, ale nemůže jej podpořit. Nesouhlasí 

s umístěním, kdy areál zasahuje do chráněného území a považuje projekt za příliš 

megalomanský. Za projekt se následně přimluvili zastupitel Ing. Pavel Richter a Karel 

Hanzlík, starosta dotčené městské části Praha 16 - Radotín. Pan Hanzlík sdělil 

informaci a vysvětlil argumenty podpory a souhlasného stanoviska MČ k podanému 

podnětu na změnu ÚP, a to z důvodu šance na odstranění tisíců tun navážek z let 

2006 - 2008. Ty se nacházejí na dotčeném území, kde má projekt vzniknout. PhDr. 

Ing. arch. Lenka Burgerová vstoupila do diskuze a zeptala se na provoz areálu a na 

to, jestli bude projekt požadovat dotace od Prahy. Následně se zeptala, jestli 



projektanti znají aktuální povodňové mapy, protože dle jejího názoru je stavba 

nerealizovatelná na daném terénu. Své dotazy položil také pan Růžička, tedy jestli 

areál bude placený a tzv. “za plotem”, nebo bude veřejnosti umožněn neomezený 

vstup, a jaké stanovisko k projektu zastává Odbor ochrany prostředí. 

 

Kubíček vyzval pana Bartáka k zodpovězení položených otázek. Pan Barták uvedl, že 

povodňové mapy viděl a že se situaci v projektu přizpůsobili přesunem patřičného 

množství kubíků. Následně vše bude zohledněno v další fázi projektové dokumentace. 

Pan Barták dále objasnil, že celý areál bude přístupný veřejnosti a vznikne zde i 

rekreační plocha. Slovo si vzal další z autorů projektu Michal Tesař. Uvedl, že 

investiční náklady se pohybují na úrovni 5 miliard korun. Pan Růžička se následně 

zeptal, kde na mapě projektu najde nevyužitá území. Pan Barták odpověděl, že na 

území se v současnosti nenachází nic a že je plocha v soukromém vlastnictví. 

Objasnil, že funkce plochy je sportovní a že je dnes nevyužitá. Zopakoval, že jde o 

soukromé peníze. 

 

Jelikož nikdo neměl další dotazy, předseda výboru uzavřel rozpravu a poděkoval 

hostům za účast. Následně vyzval k hlasování o usnesení. 

 

Usnesení číslo T-VS-0026 
Výbor pro sport a volný čas ZHMP 
 

1. bere na vědomí 
prezentaci k investiční akci vybudování sportovního zařízení v Lahovicích. 

 

Přijato, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 1 
 
 

Předseda Kubíček navrhl v další fázi jednání předřadit bod č. 7 (Poskytování 

individuálních účelových dotací v oblasti sportu a volného času dětí a mládeže - 

prezentace akcí Ratolest Fest a Wannado Festival Sportáček) z důvodu přítomnosti 

hostů. Vyzval členy výboru k hlasování. 

 

Hlasování o předřazení bodu č. 7 



 
Přijato jednomyslně, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0 

7. Poskytování individuálních účelových dotací v oblasti sportu a 
volného času dětí a mládeže - prezentace akcí Ratolest Fest a 
Wannado Festival Sportáček  

Předseda Kubíček poprosil o úvodní slovo pana Hübnera. Ten uvedl, že Praha na 

konání těchto dvou akcí pravidelně přispívala. Kvůli změně v grantových programech 

do nich nyní tyto akce nezapadají, jsou v podstatě unikátní. Proto pořadatelé požádali 

o individuální dotace a pan Hübner se domnívá, že poskytnutí takové dotace je 

vhodné. Radní Šimral projekty podporuje, individuální dotace by město mělo být 

schopno poskytnout.  

 

Předseda Kubíček podotkl, že pokud tu existují takové akce, které nezapadají do 

grantové podpory, ale zaslouží si podporu, mělo by se navrhnout nové systémové 

řešení. Lenka Burgerová si vzala slovo a zeptala se, za jakých podmínek se dotace 

udělí, pokud by nemělo dojí ke konání akcí z důvodu epidemické situace. Pan Hübner 

objasnil, že pokud by se výše částky vešla do 200 000 korun, pak by byla předmětem 

jednání Rady HMP, a pokud by tuto částku přesáhla, jednalo by o ní Zastupitelstvo 

HMP. Pokud se akce neuskuteční, příjemce dotace musí celou dotaci vrátit.  

 

Předseda Kubíček vyzval pana Matěje Špirocha, pořadatele Ratolest Festu, k 

představení akce. Pan Špiroch akci blíže představil členům výboru a uvedl, že akce 

od hl. m. Prahy získávala většinou podporu ve výši 400 000 korun.  

 

Do diskuze vstoupil pan Tománek a spolu s panem předsedou Kubíčkem a panem 

Hübnerem si ujasňoval podklady k tomuto bodu jednání.  

 

Slova se následně chopil pan Hanzlík, který projektům vyjádřil podporu. Spolu s 

předsedou výboru vyzval k samostatné diskuzi ohledně nového systémového řešení. 

 

Pan Špiroch následně informoval členy výboru, že od roku 2015 žádal Prahu o finanční 

příspěvek na základě institutu spolupořadatelství. Tento institut byl ale zrušen bez 



náhrady. Jediným způsobem, jak požádat o grant, je přes pana Hübnera a odbor SML, 

tam ale Ratolest Fest nezapadá do kategorií. Na to navázal pan Růžička a vyzval k 

otevření prostoru pro nové příležitosti. Předseda Kubíček uvedl, že Ratolest Fest má 

doporučení Komise pro volný čas, ale Odbor legislativní a právní údajně nedoporučil 

podporu takové akce. Podle předsedy Kubíčka by Praha měla zkusit najít systémové 

řešení. Vyzval tedy k debatě o systémovém nastavení, které by dokázalo podobné 

případy zahrnout. Člen výboru Jiří Dohnal následně vyjádřil sympatie s oběma akcemi 

a uvedl, že mimořádná forma dotace zde má smysl. 

 

Z videokonference se v 19:26 omluvil pan Tománek, počet přítomných členů výboru 

se snížil na devět. 

 

Předseda Kubíček vzápětí předal slovo pořadateli Wannado Festival Sportáček, panu 

Jakubu Makaloušovi. Ten spolu se svou rovněž přítomnou kolegyní Denisou Kutovou 

podrobně představil svůj festival. Slova se následně ujal člen výboru, pan Petr Koukal, 

a zeptal se pana Makalouše, jak může být výbor nápomocen, a vyjádřil projektu 

podporu. Pan Makalouš uvedl, že by zajisté pomohla medializace a hovořil o tom, 

jakou má jeho akce přidanou hodnotu. Zodpověděl dotazy členů výboru, tedy že 

během dne navštíví jeho festival 30 000 lidí a že všichni příchozí jsou účastníky, a ne 

pouhými diváky. 

 

Slova se ujal pan Kos, který objasnil, že akce byly limitované v parametrech. Také 

vyzval k novému nastavení pravidel. Zdůraznil, že zařazení obou akcí je na hraně, 

jelikož granty jsou sportovní, ale akce Ratolest Fest i Wannado Festival Sportáček 

jsou spíše volnočasové. Je třeba najít řešení, jak tyto akce dále zakotvit, aby nebyly 

diskvalifikované v rámci veřejné podpory. Toto kvitoval i radní Šimral, který uvedl, že 

by bylo vhodné během roku 2021 vymyslet pilotní model na další roky, v rámci nějž by 

byl primární důraz kladen na náborové akce. Navrhl jednání s Komisí, aby mohl 

vzniknout grantový program s jasnými pravidly pro zájemce z neziskového i 

soukromého sektoru.  

 

Paní Burgerová následně vyzvala ke vzniku konkrétního požadavku nebo doporučení, 

aby byly podpořeny náborové akce a restart tělocviku ve školách. Dlouhodoběji na 

doplnění sportovišť. 



Pan Kos uvedl, že bude rád za takové usnesení a apeloval na členy, aby došlo k 

ujasnění toho, kolik peněz půjde do takových programů. Rozpočet na sportovní granty 

pro rok 2021 činí 330 milionů korun, v loňském roce to bylo 420 milionů korun. Dále 

spolu s předsedou výboru apeloval na to, aby byl sport větší prioritou do dalších let. 

Je třeba, aby do sportu šlo více peněz.  

 

O slovo se přihlásila paní Burgerová a vyjádřila obavu, že větší peníze pro sport 

bohužel nebudou. Je třeba utrácet peníze chytře a zacházet s financemi pro sport tak, 

aby byla podpora sportu co nejvyšší. Pan Kos potvrdil, že jakožto předseda Komise 

Rady hl. m. Prahy pro sport bude apelovat na smyslupné rozdělování peněz.  

 

Miloš Růžička následně poprosil radního Šimrala a předsedu Komise Kose, jestli by 

mohli kromě vytvoření probíraného opatření průběžně informovat o svých nápadech 

a o tom, co bude možné z letošních grantů převést a kde hledat úspory.  

 

Předseda Kubíček uzavřel debatu, navrhl usnesení a vyzval členy k hlasování. 

 

Usnesení číslo T-VS-0028 
Výbor pro sport a volný čas ZHMP 
 

1. doporučuje 
radnímu Šimralovi a grantové komisi vytvoření zvláštního systémového 

opatření k podpoře sportovních náborových akcí na území hl. m. Prahy a restart 

školního sportu.  

 

Přijato, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 

 

Pánové Špiroch a Makalouš pronesli závěrečná slova a předseda Kubíček jim 

poděkoval za účast na jednání výboru. 

 

Z časových důvodů se pan předseda Kubíček zeptal, jaké body na programu 

nesnesou dalšího odkladu. Paní ředitelka Němcová odpověděla, že je třeba 

neodkladně projednat body číslo 10 a 11. Ostatní body snesou přerušení. Radní 



Šimral souhlasil a členové výboru taktéž. Předseda vyzval k hlasování o přerušení 

bodů č. 6, 8, 9, 12, 13 a 14. 

 

Hlasování o přerušení bodů č. 6, 8, 9, 12, 13 a 14 
 
Přijato jednomyslně, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 
 

Předseda Kubíček tedy rovnou přikročil k projednání bodu číslo 10. 

 

10. K návrhu na uzavření Dodatku č. 2 k Veřejnoprávní smlouvě o 
poskytnutí účelové dotace - jednoletého grantu s příjemcem dotace 
TJ Břevnov, z.s.  

Předseda Kubíček poprosil pana Hübnera o stručné shrnutí. Ten uvedl, že návrhem 

je uzavřít dodatek se subjektem, který obdržel dotaci. Dotace je již vyčerpána a subjekt 

nyní čeká na udělení kolaudačního rozhodnutí, aby byla naplněna poslední podmínka 

procesu. Dodatkem se prodlužuje lhůta pro prodloužení kolaudačního rozhodnutí. 

Lenka Burgerová souhlasila, že je potřeba kolaudaci provést. Pan Hanzlík se zeptal 

na důvod odložení kolaudace. Ředitelka Němcová odpověděla, že ke zdržení stavby 

došlo z důvodu covidu v roce 2020. Vyčerpání dotace jinak proběhlo řádně, proto byl 

navržen dodatek. Ladislav kos potvrdil, že se tímto zabývala Komise a doporučila 

dodatek schválit.  

 

Předseda Kubíček uzavřel diskuzi a vyzval k hlasování. 

 

Usnesení číslo T-VS-0031 
Výbor pro sport a volný čas ZHMP 
 

1. doporučuje 
Zastupitelstvu hl. m. Prahy tisk Z-9092 návrhu na uzavření Dodatku č. 2 k 

Veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí účelové dotace - jednoletého grantu 

s příjemcem dotace TJ Břevnov, z.s. ke schválení. 

 



Přijato jednomyslně, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 
 

11. K návrhu na poskytnutí dotací na základě Programu podpory 
využití volného času dětí a mládeže na rok 2021  

Předseda Kubíček požádal ředitelku Němcovou o stručný popis. Ta popsala, že bylo 

v rozpočtu na rok 2021 určeno 42 milionů korun na oblast volného času dětí a mládeže 

a rozděleno by mělo být necelých 41 milionů, z toho 37,5 milionů by mělo rozdělit 

Zastupitelstvo HMP (velké granty) a malé granty rozdělila Rada HMP. Vyřazeno bylo 

34 projektů především z formálních důvodů. Podáno bylo 709 projektů.  

 

Petr Kubíček poděkoval paní ředitelce Němcové, otevřel rozpravu a následně vyzval 

k hlasování. 

 

Usnesení číslo T-VS-0032 
Výbor pro sport a volný čas ZHMP 
 

1. doporučuje 
Zastupitelstvu HMP navržené usnesení K návrhu na poskytnutí dotací na 

základě Programu podpory využití volného času dětí a mládeže na rok 2021 ke 

schválení. 

 

Přijato jednomyslně, pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 
 

15. Různé 

Předseda Kubíček otevřel rozpravu a konstatoval, že nemá žádný návrh. Nikdo 

nevznesl připomínky, a tak předseda rozpravu uzavřel. 

 

Nejsou žádné další návrhy k projednání. Členům budou včas rozeslány podklady i 

program. Předseda Kubíček všem poděkoval za účast a jednání ukončil. Jednání 

výboru bylo ukončeno ve 20:30. Další jednání výboru se uskuteční 20. 4. 2021 od 

17:00. 
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